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Pored članova Senata sjednici su bili nazočni: 

 prof. dr. sc. Blaženka Divjak ministrica Ministarstva znanosti i obrazovanja 

 prof. dr. sc. Branka Ramljak državna tajnica za visoko obrazovanje 

 dr. sc. Tome Antičić državni tajnik za znanost 

 Stipe Mamić pomoćnik ministrice za financije 

 Maro Alavanja posebni savjetnik za odnose s javnošću 

 prof. dr. sc. Sanja Barić prorektorica za studije i studente 

 prof. dr. sc. Goran Turkalj prorektor za organizaciju i upravljanje infrastrukturom 

 prof. dr. sc. Davor Vašiček prorektor za financije 

 izv. prof. dr. sc. Alen Ružić prorektor za znanost 

 Roberta Hlača Mlinar, dipl. iur. glavna tajnica Sveučilišta, 

 Ana Tomaško Obradović Ured rektorice 

 Bojana Brubnjak Ujčić, dipl. iur. zapisničarka 
 

Rektorica prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija otvorila je 10. (izvanrednu) sjednicu Senata i 
pozdravila prisutne. Posebno pozdravlja ministricu prof. dr. sc. Blaženku Divjak i delegaciju iz 
Ministarstva znanosti i obrazovanja (dalje: MZO) u sastavu: prof. dr. sc. Branka Ramljak, državna 
tajnica za visoko obrazovanje, dr. sc. Tome Antičić, državni tajnik za znanost, Stipe Mamić, 
pomoćnik ministrice za financije i Maro Alavanja, posebni savjetnik za odnose s javnošću i 
zahvaljuje im na dolasku. 

Rektorica u uvodnoj riječi izražava zadovoljstvo i čast zbog cjelodnevnog radnog posjeta Ministrice 
i njezine delegacije Sveučilištu u Rijeci i prisustvovanja 10. (izvanrednoj) sjednici Senata u cilju, 
između ostalog, razgovora o prioritetima Sveučilišta u Rijeci i o tekućim problemima. Sukladno 
Planu radnog posjeta predviđena su dva sata za sjednicu Senata, potom će uslijediti razgovor sa 
studentima te konferencija za medije. Slijedi razgovor o akademskim kompetencijama u visokom 
obrazovanju i njihovom značenju za učenje i poučavanju te znanstveni skup ''Stanje i perspektive 
osposobljavanja i usavršavanja visokoškolskih nastavnika a rad u nastavi' ' u okviru kojeg će biti 
predstavljeni rezultati projekta Educa-T. Nakon radnog ručka uslijediti će razgovor o strateškim 
projektima Sveučilišta u Rijeci.  

Ističući važnost partnerskog odnosa s MOZ-om, rektorica pozdravlja vidljive promjene u MZO-u u 
vezi s transparentnošću, procedurama, donošenju odluka utemeljenih na istraživanjima. Uvažava 
činjenicu da treba vremena za razgovore i promjene te ističe kako su uspjesi Sveučilišta u Rijeci 
ujedno i uspjesi MZO-a te su u tom smislu dobre odluke MZO-a svakako temelj uspjeha i razvoja.  

Rekorica je izložila sljedeći: 
DNEVNI RED 

 

1. 
Predstavljanje prioriteta Sveučilišta u Rijeci – prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija, 
rektorica  

2. 
Predstavljanje prioriteta Ministarstva znanosti i obrazovanja – prof. dr. sc. Blaženka Divjak, 
ministrica 

3. 
Razgovor s ministricom, državnim tajnicima i pomoćnikom o prioritetima i razvoju 
Sveučilišta  

 
 
Ministrica prof. dr. sc. Blaženka Divjak zahvaljuje rektorici, njezinom timu i svima ostalima na 
pozivu za posjet Sveučilištu u Rijeci u cilju otvaranja dijaloga o zajedničkim ciljevima i  uzajamnoj 
pomoći u ostvarivanja istih.  
Ističe kako su zajednički interes da studenti studiraju na međunarodno prepoznatim  sveučilištima, 
da znanost bude izvrsna i međunarodno relevantna te da sveučilišta rade na 3. misiji odnosno da 
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surađuju s gospodarstvom i služe društvu. Ističe kako su ovo tri osnova cilja koja dijele sveučilišta 
i MZO te da se to dokazalo kroz kratki period rada MZO-a u trenutnom sastavu, a i kroz rad 
Sveučilišta u Rijeci putem oblikovanja politika i projekata i slanja jasne poruke o ulozi Sveučilišta u 
Rijeci, općenito, u gospodarstvu i društvu, čime se prepoznaju zajedničke platforme i otvara 
prostor za dijalog.  

Ističe kako planiranje treba temeljiti na rezultatima i kako je potrebno utvrditi na čemu sveučilišta 
i MZO moraju zajednički raditi, te kako je uloga sveučilišta u razvoju gospodarstva i društva velika 
privilegija, ali i velika obveza i da u tom smislu svatko mora prihvatiti svoj dio odgovornosti. MZO 
respektira sveučilišnu autonomiju, ali autonomija bez odgovornosti ne postoji i zahvaljuje što 
Sveučilište u Rijeci prihvaća takvo načelo. 

Rektorica dodatno ističe da posjetom ministrice i njezine delegacije započinjemo cjelogodišnje 
obilježavanje 45. godišnjice Sveučilišta u Rijeci i 385. godišnjice tradicije visokog obrazovanja u 
Rijeci. 
 
 
Točka 1. Predstavljanje prioriteta Sveučilišta u Rijeci – prof. dr. sc. Snježana 

Prijić-Samaržija, rektorica 
 
Rektorica izložila je je predstavnicima MZO-a strateške prioritete Sveučilišta u Rijeci za razdoblje 
do 2021. godine, usvojene na 8. sjednici Senata u prosincu prošle godine.  

Zadaća koju si je Sveučilište zadalo je kontinuirano zagovaranje povećanja obračunskog 
koeficijenta ili ukupnih sredstava za plaće, kao i zagovaranje povećanja javnog financiranja i 
poticanje rasprave o novom ciklusu programskog ugovora (sustav participacija, održivost i 
standardizacija na nacionalnoj razini).  

Prioriteti za ak. god. 2017./2018., a koji podrazumijevaju određena financijska izdvajanja, uključu ju 
osiguranje održivosti RISK-a i TRIS-a, financijsku, organizacijsku i kadrovsku konsolidaciju, što 
uključuje i održavanje infrastrukture na Kampusu i ustroj radnih mjesta i plan konsolidacije odjela 
i centara, povećanje studentskog standarda (uključno s osiguravanjem studentskog smještaja u HŽ 
neboderu i izgradnju aneksa zgrade Fakulteta za menadžment u turizmu i ugostiteljstvu ), 
povećanje znanstvene i umjetničke produkcije kroz razvoj karijera i povećanje potpora mladim 
istraživačima, povećanje resursa kroz institucijska povezivanja (sveučilišna, regionalna i nacionalna 
integracija), povećanje vidljivosti Sveučilišta u Rijeci u kontekstu obilježavanja 45. obljetnice.  

Kao strateški prioritet izdvojila je i proširenje kapaciteta za povlačenje sredstava i upravljanje 
projektima, povećanje broja strateških partnerstava s gospodarstvom i javnim institucijama, 
internacionalizaciju i 1. fazu osnivanja doktorske škole.  

Prioriteti koji ne zahtijevaju financijska izdvajanja su brojni, od izrade regulatornih akata i 
provedbe aktivnosti vezanih uz fleksibiliziranje, povećanja učinkovitosti sustava studiranja i 
znanosti, zapošljivosti i dr., izrade regulatornih akata za unaprjeđenje u domeni etičnosti i 
akademskog integriteta, donošenje i provedbe politika vezanih uz razvijanje sustava znanstvenog 
istraživanja i razvoja te financiranje, razvoj institucijskih istraživanja, do unapređenja 
poduzetničkog okruženja i razvoja transfera tehnologije. 

 
Točka 2. Predstavljanje prioriteta Ministarstva znanosti i obrazovanja – prof. 
dr. sc. Blaženka Divjak, ministrica 
 
Ministrica prof. dr. sc. Blaženka Divjak ističe kako se prioriteti MZO-a dobrim dijelom preklapaju s 
prioritetima izloženim od strane rektorice.  

MZO je u periodu u kojemu ima puno izazova te četiri velika područja djelovanja odnosno 
prioriteta, a to su: kurikularna reforma općeg obrazovanja, kurikularna reforma strukovnog 
obrazovanja, relevantno visoko obrazovanje i izvrsnost u znanosti.  
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O navedenim temama može se govoriti s s aspekta financiranja i programa, zakonodavnog okvira 
i programskih ugovora koji bi trebali obuhvatiti razvojne aspekte. U svakom od navedena tri 
aspekta važan je partnerski odnos sa sveučilištima i otvoreni dijalog.  

Što se tiče aspekta financiranja i programa, financiranje u visokom obrazovanju i programi za 
znanost su povećani. Razina povećanje za višegodišnje institucijsko financiranje znanosti je 15 % u 
odnosu na prošlu godinu. Pozicije sveučilišta su ojačane u vidu obračunskih koeficijenata, koji su 
pojačani. Nastavno na prikupljanje podataka o umirovljenju, zapošljavanju i napredovanju u 2018. 
godini predstoji period usuglašavanja želja i mogućnosti i uklapanja razvojnih prioriteta sveučilišta 
i mogućnosti državnog proračuna. Važno je, tvrdi, u om smislu odrediti prioritete. 

Nastavlja kako će ove godine doći do pojačanog zapošljavanja mladih istraživača preko projekata 
HRZZ-a i preko centara izvrsnosti; radi se o ukupno preko 300 mladih ljudi. 

Nadalje naglašava kako je osigurano 7 milijuna kuna za poticanje prijava međunarodnih projekta s 
obzirom da se iz europskih fondova povlači premalo sredstava.   

Što se tiče aspekta zakonodavnog okvira ističe kako su Izmjene i dopune Zakona o Hrvatskom 
kvalifikacijskom okviru prošle prvo čitanje, a iste su važne zbog relevantnog visokog obrazovanja i 
postavljanja studijskih programa u odnos prema potrebama tržišta rada i to ne samo sadašnjih 
nego i budućih perspektiva i potreba.  

U postupku je i donošenje Zakona o osiguravanju kvalitete u znanosti i visokom obrazovanju kojim 
se pokušava urediti stanje koje će omogućiti da su inicijalne akreditacije studijskih programa i 
financiranje istih u korelaciji s ciljevima. Ističe kako 99 % studijskih programa koje se prijavi dobiva 
dopusnicu za rad i djelovanje, a ne može se naći opravdanje za odobravanje  svakog. Ovo uređivanje 
ne pretpostavlja onemogućavanje razvoja već uključuje nužnost preuzimanja odgovornosti pri 
osivanju studijskih programa jasnim utvrđivanjem perspektiva i mogućnosi studenata nakon 
završetka studija. 

Što se tiče programskih ugovora iskustva prikupljena kroz dva prehodna trogodišnja ciklusa nalažu 
da je potrebno sistematizirati što se želi napraviti i to tako da se može pratiti napredak, da su 
programski ciljevi ujedno i strateški i razvojni. Temeljni dokument na kojeg se u tom smislu treba 
referencirati je Strategija obrazovanja, znanosti i tehnologije.  

Što se tiče programskih ciljeva nužno je okrupnjavanje kapaciteta, kako institucionalno tako i na 
razini studijskih programa i istraživačkih grupa.  

Na razini EU-a i razvoja novih programa prepoznaje se potreba za rješavanjem globalnih 
gospodarskih ili društvenih izazova kojima se žele različiti istraživački potencijali staviti u pogon. 
Uz visoko obrazovanje trenutno se posebno raspravlja o mreži visokih učilišta. Što se tiče drugih 
strateških ciljeva, u vezi s relevantnim obrazovanjem, ističe kako će i dalje posebni naglasak biti na 
STEM području, zatim na usklađivanju studijskih programa s Hrvatskim kvalifikacijskim okvirom , 
koje uključuje i završnost i zapošljivost, praćenju obrazovnog tijeka (ne samo analizu ulaznih 
vrijednosti već i kriterija završnosti i perspektiva razvoja karijere) te pitanju podizanja 
kompetencija sveučilišnih nastavnika.  

Jedno od strateških ciljeva je i internacionalizacija. Što se tiče prioriteta izvrsnost u znanosti 
prepoznaju se ideje vezane za otvorenu znanost, a što se tiče indikatora koji se mogu pratiti, uz 
poticanje, naglašava kako su to publiciranje i citiranost. Drugi indikator je međunarodna 
prepoznatljivost odnosno međunarodni kompetitivni projekti. Treća tema ovog prioriteta je s 
jedne strane transfer tehnologije, a s druge služenje društvu u kontekstu prepoznavanja globalnih 
i društvenih interesa gdje sveučilišta mogu dati svoj doprinos.  

U vezi s infrastrukturnim projektima ministrica je rektorici predala nacrt Sporazum o sufinanciranju 
radova na rekonstrukciji postojeće građevine i izgradnji aneksa građevine Fakulteta za 
menadžment u turizmu i ugostiteljstvu u Opatiji, a najavila je i daljnje pregovore o mogućnostima 
rekonstrukcije konačišta – nebodera HŽ-a.  
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Pomoćnik ministrice za znanost dr. sc. Tome Antičić zahvalio je na pozivu i pozdravio prezentaciju 
rektorice u kojoj je naglasak stavljen na izvrsnost koja može podići sveučilišta na rang listama, a 
na koju pozornost obraćaju i studenti kada biraju na koje će se sveučilište upisati.  

U tom smjeru ide i MZO kroz brojne mjere, kojih kroz suradnju sa sveučilištima očekuje još više.  
Ističe kako su u ovoj godini financijska sredstva za znanost iz programskih ugovora povećana za 15 
% u odnosu na proteklu godinu i kako će biti doznačena u veljači.  

Smatra da je potrebno poduprijeti rad HRZZ-a, unatoč pritiscima da se ukine ili da se smanji 
djelokrug njena rada, a ističe i važnost razvoja centara izvrsnosti, od kojih jedan ima i Sveučilište u 
Rijeci, a kojeg vodi prof. dr. sc. Stipan Jonjić. Najboljim centrima izvrsnosti davat će se i dodatna 
sredstva i pomoć kako bi se omogućilo njihovo širenje.  

Kroz sve navedeno ove godine će za znanost biti u apsolutnim iznosima izdvojeno 20 % više 
sredstava u odnosu na proteklu godinu, a radit će se na tome da u budućnosti to bude i više. 
Dodana financijska sredstva mogu se dobiti ako se znanost i visoko obrazovanje dokažu kao korisni 
za društvo. Percipira se da visoko obrazovanje i gospodarstvo ne surađuju dobro, a što ta suradnja 
bude bolja, lakše će biti dobiti financijska sredstva.  

Što se tiče strukturnih projekata, natječaji su gotovi, ističe kako je zaprimljeno mnogo prijava sa 
Sveučilišta u Rijeci i kako se radi na dobivanju dodatnih financijskih sredstava za alokaciju.  

U vezi s internacionalizacijom međunarodnog uspjeha ključ je projekt Obzor 2020 u okviru kojeg 
sa Sveučilišta u Rijeci postoji nekoliko izvrsnih inicijativa. Naglašava mjeru sukladno kojoj, prijave 
koje se ne odobre, ali su kvalitetne, mogu dobiti 40.000,00 kuna, što je sigurno dobra motivacija. 
Kroz navedene projekte omogućena je i edukacija administrativnog osoblja.  

Strateški odbor za znanstvenu infrastrukturu je nedavno osnovano tijelo koje donosi odluke 
vezane uz navedene projekte i odlučuje o europskim iskoracima u tom smislu. Sada nema dodanih 
sredstava za održavanje infrastrukture, ali se nada osiguravanju takvih sredstava, što će biti lakše 
ako se infrastruktura učini javno dostupnomi ako se za nju vfežu projekti.  

Uspostavljen je kontakt sa znanstvenom dijasporom te puno znanstvenika želi pomoći Hrvatskoj 
znanosti i spremni su vratiti se ako se stvore kvalitetni uvjeti izvrsnosti, a trenutno ih se angažira 
za recenziranje određenih projektnih prijava. Njihovo stajalište i inpute tražiti će ih se i pri izradi 
izmjena i dopuna Zakona o znanstvenoj djelatnosti i visokom obrazovanju.  

Na kraju poziva sve na dostavu prijedloga i inicijativa u vezi s izmjenama i dopunama Zakona o 
znanstvenoj djelatnosti i visokom obrazovanju. 

Pomoćnica ministrice za visoko obrazovanje prof. dr. sc. Branka Ramljak predstavila je aktivnosti 
Ministarsva na kojima se radi u okviru područja visokog obrazovanja. Naglašava veliku društvenu 
odgovornost svih koji rade u visokom obrazovanju i važnost njihove uloge u odnosu na studente. 
MZO želi na otvoren i transparentan način dobiti podršku za ono što radi od svih dionika u procesu, 
a posebno od studenata.  

Što se tiče zakonodavnog okvira za studente je važan Zakon o obavljanju studentskih poslova koji 
je pri kraju i uskoro će se uputiti u saborsku proceduru.  

Kroz ovu godinu donijet će se i Zakon o studentskom predstavljanju koji se odnosi na organizaciju 
i djelovanje studentskih organizacija.  

Ističe kako studenti sudjeluju i u svim ostalim aktivnosti MZO-a, u povjerenstvima koje pripremaju 
Zakon o osiguravanju kvalitete u znanosti i visokom obrazovanju te izmjene i dopune Zakona o 
znanstvenoj djelatnosti i visokom obrazovanju, a zasigurno će biti i dio povjerenstva za nove 
programske ugovore.  

U dijelu koji se odnosi na programske ugovore MZO svojim djelovanjem želi pripremiti i predložiti 
jednostavniju i učinkovitiju zakonsku regulativu za cijelu akademsku zajednicu te se u tom smislu 
krenulo sa nizom aktivnosti. Osim jednostavnijih zakonskih okvira, zadatak je pripremiti i projektno 
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financiranje. Postoje sredstva iz proračuna, ali mora se omogućiti javljanje na natječaje i 
prikupljanje sredstava iz EU-a.  

Trenutno su aktualna tri natječaja: Internacionalizacija u visokom obrazovanju koji je otvoren, a 
čeka se otvaranje natječaja u vezi s daljnjim unaprjeđenjem Hrvatskog kvalifikacijskog okvira i 
daljnjim unaprjeđenjem modela učenja kroz stručnu praksu.   

U vezi s novim Zakonom o osiguravanju kvalitete u znanosti i visokom obrazovanju, koji je izazvao 
niz rasprava, ističe kako je stav MZO-a bio da se s obzirom na vremenski odmak od kada je donesen 
i na činjenicu da veliki broj novih studijskih programa prolazi inicijalnu akreditaciju, a ne prolazi 
reakreditaciju, treba pristupiti izradi novog. Namjera je digitalizirati spomenute procese i 
pojednostaviti sustav osiguravanja kvalitete.  

Na kraju ističe kako je Sveučilište u Rijeci u vezi s projektom HEinnovate izabrano kao sudionik 
pilot-projekta u oviru kojega će predstavnici Europske komisije analizirati kapacitete Sveučilišta za 
razvoj poduzetništva i suradnju s gospodarskom zajednicom.  

U cilju podizanja i unaprjeđenja studijskih programa i olakšavanja sustava stipendiranja, 
zahvaljujući EU projektima, prvi puta su se dodjeljivale stipendije za STEM područje te će ih biti 
dodijeljeno 3400, a ove godine povećan je i broj socioekonomskih stipendija od 5400 za još 4600 
stipendija.  

Pomoćnik ministrice za financije Stipe Mamić ističe kako se nakon dužih rasprava iznašao model 
financiranja radova na rekonstrukciji postojeće građevine i izgradnji aneksa građevine  Fakulteta 
za menadžment u turizmu i ugostiteljstvu u Opatiji te je u vezi s istim ministrica rektorici predala 
nacrt Sporazuma, a koji se nakon konačnog usuglašavanja dostavlja Ministarstvu financija na 
suglasnost.  

Nastavlja kako se pregovara o mogućnosti adaptacije zgrade HŽ-a za potrebe studentskog 
standarda i s Ministarstvom regionalnog razvoja. Inicijalna sredstva predviđena za alokaciju su već 
potrošena i svi projekti su dogovoreni ili realizirani te se pregovara u cilju odobravanja dodatnih 
sredstava za alokaciju za znanstveno istraživačku infrastrukturu.  

Mamić je izrazio zabrinuost zbog penalizacija vezanih uz ranije infrastrukturne projekte (TRIS), o 
čemu se vode ozbiljni razgovori. Više od godinu dana vode se razgovori s Ministarstvom 
regionalnog razvoja i Ministarstvom financija s ciljem rješavanja problema penalizacije javnih 
korisnika, a za nešto za što javni korisnici nisu odgovorni. Sveučilište u Rijeci u realizaciji projekta 
TRIS nije odgovorno za to što su se u tijeku provedbe istog mijenjala pravila. Smatra da će se u vezi 
s problemom penalizacije pronaći rješenje na razini RH.  

 
Točka 3. Razgovor s ministricom, državnim tajnicima i pomoćnikom o 

prioritetima i razvoju Sveučilišta 
 
U okviru točke 3. članovi Senata imali su priliku postavljati pitanja članovima delegacije MZO -a. 

Pitanjima su se gostima obratili zamjenik pročelnice Odjela za biotehnologiju prof. dr. sc. Krešimir 
Pavelić (pitanje  integracije i pitanje inkorporacija nacionalnih instituta u sveučilišni korpus), dekan 
Medicinskog fakulteta prof. dr. sc. Tomislva Rukavina (potreba za jasnim dugoročnim nacionalnim 
strateškim odrednicama u smislu prioriteta razvoja, u skladu s potrebama i podacima gospodarstva 
i tržišta – sve radi poticanja primjenjivih istraživanja), dekan Fakulteta zdravstvenih studija prof. 
dr. sc. Alan Šustić (problem neintegriranosti Sveučilišta u kontekstu porebe za okrupnjivanjem 
kapaciteta i ideje o kvalitetnim programskim ugovorima; namjera MZO-a zakonski integrirati 
sveučilišta), dekanica Akademije primijenjenih umjetnosti izv. prof. art. Letricija Linardić (problem 
Akademije koja usprkos tome što je stekla sve zakonske uvjete nije upisana u Upisnik znanstvenih 
institucija radi zakonskog okvira koji navodi da moraju postojati mreže znanstvenih organizacija 
koje do danas nisu uređene) i dekan Ekonomskog fakulteta izv. prof. dr. sc. Alen Host (mjerenje 
zapošljivosti s obzirom da najavu da će će studijski programi biti odobravani na temelju kriterija 
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dokazivanja mogućnosti zapošljavanja, a s obzirom na loša iskustva s Hrvatskim zavodom za 
zapošljavanje u smisslu projekcije potrebe za zapošljavanjem). 

 
 
 
Zapisnik sastavila Bojana Brubnjak Ujčić, dipl. iur. 
 
 
 
Rijeka, 20. veljače  2018.  
KLASA: 003-01/18-03/01 
URBROJ: 2170-57-01-18-5                     
 
   rektorica 
   prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija, v.r. 
 

 
 


